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PAŠVALDĪBAS DOMES ĀRKĀRTAS SĒDES PROTOKOLS 

Valkā 
 
2024.gada 4.jūlijā          Nr.9 
 

Sēde sasaukta 2024.gada 4.jūlijā pulksten 10:00 
Sēde atklāta 2024.gada 4.jūlijā pulksten 10:00 
Sēdes norises vieta: Valkas novada pašvaldības ēkā, Semināra ielā 9, 1.stāva zālē 
 
Tiek veikts domes sēdes audiovizuālais ieraksts. 
 
Sēdi vada – Valkas novada pašvaldības domes priekšsēdētāja vietnieks Viesturs Zariņš 
Protokolē – Valkas novada pašvaldības Juridiskās nodaļas vadītāja vietnieks juridiskajos jautājumos 
Aleksandrs Golubovs 
 
Sēdē piedalās: 
 
pašvaldības domes deputāti: Guntis Albergs, Dace Bašķe, Vents Armands Krauklis, Viesturs Zariņš, 
Anda Kušķe, Anita Lotiņa, attālināti ZOOM video tiešsaistes platformā: Agnis Birkavs, Kristaps Sula, 
Vilmārs Vesingi, Unda Ozoliņa, Sandra Pilskalne, Jānis Anže, Juris Žurovičs. 
 
pašvaldības amatpersonas un darbinieki: 

Valdis Šaicāns – izpilddirektors 
Ieva Bērziņa – Juridiskās nodaļas vadītāja 
Vilnis Vilguts – Vecākais datorsistēmu un datortīklu administrators 
Andra Everte – pašvaldības administrācijas sekretāre 
Dace Pūce – Elektronisko plašsaziņas līdzekļu speciāliste (piedalās attālināti ZOOM tiešsaistē) 
Toms Simtiņš – Attīstības, projektu un tūrisma nodaļas vadītājs (piedalās attālināti ZOOM tiešsaistē) 
Pēteris Pētersons – Ērģemes un Kārķu pagastu pārvalžu vadītājs (piedalās attālināti ZOOM tiešsaistē) 
Ilze Grandava – Grāmatvedības un finanšu nodaļas vadītāja (piedalās attālināti ZOOM tiešsaistē) 

 
Sēdē nepiedalās pašvaldības domes deputāti: Gita Avote – atvaļinājumā, Andris Dainis - darbnespējā 
 
Darba kārtība: 

1. Par Valkas novada pašvaldības iestādes “Centrālā pārvalde” izveidošanu un nolikuma 
apstiprināšanu;  

2. Par Valkas novada pašvaldības darba reglamenta apstiprināšanu;  
3. Par saistošo noteikumu „Valkas novada pašvaldības nolikums” apstiprināšanu.  

 
1.§ 

Par Valkas novada pašvaldības iestādes “Valkas novada centrālā pārvalde” izveidošanu  
un nolikuma apstiprināšanu 

____________________________________________________ 
 
V.Zariņš ziņo, izklāstot lēmuma projekta saturu (skat. sēžu sagatavošanas dokumentos). 
V.Zariņš aicina balsot par lēmuma projektu. 
Deputātiem atklāti vārdiski balsojot: PAR – 13 deputāti (V.Zariņš, D.Bašķe, A.Kušķe, G.Albergs, A.Lotiņa, 
V.A.Krauklis, U.Ozoliņa, A.Birkavs, J.Anže, J.Žurovičs, K.Sula, S.Pilskalne, V.Vesingi), PRET – nav, 
ATTURAS – nav,  
Valkas novada pašvaldības dome 
N O L E M J : 

mailto:novads@valka.lv
http://www.valka.lv/


 
1. Izveidot Valkas novada pašvaldības iestādi “Valkas novada centrālā pārvalde” ar 2024.gada 

4.jūliju.  
2. Uzdot Juridiskās nodaļas vadītājam reģistrēt Valkas novada pašvaldības iestādi “Valkas novada 

centrālā pārvalde” Latvijas Republikas Uzņēmumu reģistra Publisko personu un iestāžu 
sarakstā.  

3. Apstiprināt Valkas novada pašvaldības iestādes “Valkas novada centrālā pārvalde” nolikumu 
(pielikumā).  

4. Uzdot Sabiedrisko attiecību speciālistam publicēt Valkas novada pašvaldības iestādes “Valkas 
novada centrālā pārvalde” nolikumu pašvaldības oficiālajā tīmekļvietnē www.valka.lv.  

5. Lēmuma izpildi kontrolē pašvaldības izpilddirektors.  
6. Lēmums stājas spēkā tā pieņemšanas dienā. 

 
2.§ 

Par Valkas novada pašvaldības darba reglamenta apstiprināšanu 
__________________________________________________________________________ 

 
V.Zariņš ziņo, izklāstot lēmuma projekta saturu (skat. sēžu sagatavošanas dokumentos). 
V.Zariņš aicina balsot par lēmuma projektu. 
Deputātiem atklāti vārdiski balsojot: PAR – 13 deputāti (V.Zariņš, D.Bašķe, A.Kušķe, G.Albergs, A.Lotiņa, 
V.A.Krauklis, U.Ozoliņa, A.Birkavs, J.Anže, J.Žurovičs, K.Sula, S.Pilskalne, V.Vesingi), PRET – nav, 
ATTURAS – nav,  
Valkas novada pašvaldības dome 
N O L E M J : 
 

1. Apstiprināt Valkas novada pašvaldības darba reglamentu (pielikumā). 
2. Uzdot Sabiedrisko attiecību speciālistam 3 (trīs) darba dienu laikā pēc Valkas novada 

pašvaldības darba reglamenta spēkā stāšanās, publicēt to Valkas novada pašvaldības oficiālajā 
tīmekļvietnē www.valka.lv.  

3. Lēmuma izpildi kontrolē pašvaldības izpilddirektors.  
4. Lēmums stājas spēkā tā pieņemšanas brīdī.  

 
3.§ 

Par saistošo noteikumu „Valkas novada pašvaldības nolikums” apstiprināšanu 
__________________________________________________________________________ 

 
V.Zariņš ziņo, izklāstot lēmuma projekta saturu (skat. sēžu sagatavošanas dokumentos). 
V.Zariņš: Apvienotajā komiteju sēdē, kas notika 1.jūlijā, pašvaldības nolikuma projekts jaut tika skatīts ar 
iesniegtajiem priekšlikumiem, papildinājumiem, labojumiem. Sēdes laikā nolikuma projekts tika papildus 
precizēts. Apvienotajā komiteju sēdē deputātam V.A.Krauklim radās priekšlikums palielināt esošajām 
komitejām locekļu skaitu. Jautājums par komitejām pašvaldībā tika skatīts plašāk jau iepriekš un ir 
priekšlikums apvienot Attīstības komiteju un Saimniecisko komiteju vienā komitejā un tāpat vienā komitejā 
apvienot arī Izglītības, kultūras un sporta un Sociālo komiteju, paredzot katra apvienotajā komitejā 
vienpadsmit komiteju locekļus. 
V.A.Krauklis: Priekšlikumam apvienot komitejas es nepiekrītu, jo tas nav atsevišķi apspriests. Attīstības 
komitejai tomēr jāpastāv atsevišķi, jo tajā skatāmie jautājumi bieži vien tiek skatīt plašāk un ilgāk, savukārt 
Saimnieciskajā komitejā jautājumi ir vienkāršāki un precīzāk risināmi. Par izglītības komiteju un sociālo 
komiteju mēs savā koalīcijā neesam runājuši, bet pieļauju, ka tās varētu būt kopā. Sociālo lietu komiteja 
pēdējā laikā notiek reti. 
U.Ozoliņa: Nepiekrītu Venta viedoklim par to, ka izglītības un sociālie jautājumi būtu vienā komitejā. Abas 
šīs jomas ir ļoti atšķirīgas. Tas, ka, piemēram, sociālo lietu komiteja nenotiek, nenozīmē to, ka nav 
izskatāmo jautājumu. Arī dažas Izglītības, kultūras un sporta komitejas šogad arī nav notikušas. Manuprāt, 
komiteju vadītāji ir atbildīgi par komiteju sēdes saturu. Jābūt vēlmei kaut ko darīt nevis tikai izskatīt 
iesniegumus un sagatavotos lēmumprojektus. Nepiekrītu viedoklim, ka, apvienojot komitejas, būs vieglāk 
strādāt pašvaldībai. Priekšlikums par komiteju apvienošanu ir sasteigts. Man ir bažas par to, ka tas tiek 
darīts, lai pozīcijai būtu vieglāk pieņemt domes lēmumus bez lielām diskusijām domes sēdē tāpēc, ka 
komitejā jautājums jau ir izrunāts.  
V.Zariņš: Par Saimniecisko komiteju. Neatceros nevienu gadījumu, kad šajā komitejā uz sēdi tiktu 
sagatavoti izskatīšanai desmit jautājumi. Vidēji ir pieci jautājumi. Saimniecisko lietu komiteja reti kad ilgst 
vairāk nekā vienu stundu. Saimnieciskie jautājumi arī bieži pārklājās ar attīstības jautājumiem. Runājot par 
administratīvo noslodzi - komitejas sēdes sagatavošana pašvaldības darbiniekiem aizņem vismaz vienu 
darba dienu.  
U.Ozoliņa: Mums ir jādomā par darba vieglumu pašvaldības darbiniekiem vai darba kvalitāti? Un arī viens 
izskatāmais jautājums, ja tas ir diskusiju vērts, var ievilkties 2, 3 un pat 4 stundas. Arguments – vieglāk 



deputātiem, vieglāk pašvaldības darbiniekiem neatbilst komiteju uzdevumu izpildei, t.i., lēmumu 
pieņemšana, jautājumu izdiskutēšana utt. 
V.A.Krauklis: Saimniecisko lietu komitejā mums ir bijušas lietderīgas izbraukuma sēdēs. Piemēram, 
Ērģemē, Turnā, Vijciemā. Neesam vēl visos pagastos bijuši. Te ir jautājums par darba organizāciju un par 
to, kur tad īsti tie lēmumi tiek pieņemti. Mazināt darbu komitejās nav pareizi. Jābūt lielākai aktivitātei no 
komiteju vadītāju puses. 
V.Zariņš: Papildus komiteju apvienošanai pie izteiktā priekšlikuma ir arī komiteju locekļu palielināšana. 
Tas nozīmē, ka deputāti vairāk tiks iesaistīti komitejas darbā. Saskaņā ar likumu deputātiem jābūt vismaz 
vienā komitejā. Ja ir mazāk komiteju, tad viens deputāts, esot attiecīgajā jaunajā apvienotajā komitejā, 
var tikt iesaistīts plašākā darbā. 
S.Pilskalne: Piekrītu V.A.Kraukļa viedoklim par to, ka Saimniecisko un Attīstības komiteju nevajadzētu 
apvienot, bet Izglītības, kultūras, sporta komiteju un Sociālo komiteju varētu apvienot, jo pēdējā varētu 
darboties deputāti, kuri ir pietiekoši zinoši gan izglītības, gan sociālajā jomā. Izvirzi priekšlikumu balsot par 
katru komiteju apvienošanu atsevišķi. 
V.Zariņš: Priekšlikums atbalstāms. Varam balsot atsevišķi. 
V.A.Krauklis: Piekrītu balsot par katru priekšlikumu atsevišķi. Ieklausoties U.Ozoliņas viedoklī, es viņai 
piekrītu, bet apvienotajā komitejā tika ierosināts jautājums arī par šo jauno komiteju locekļu skaita maiņu. 
Uzturu arī to, ka par šo mums arī vajadzētu balsot. Mazās pašvaldībās ir arī mazs komiteju locekļu skaits 
un būtu jāizmanto atbilstoša deputātu zināšanas un pieredze pie nosacījuma, ja komitejās tiek apspriesti 
jautājumi un pieņemti lēmumi. Piemēram, ja deputāti ir izglītības speciālisti, tad pilnīgi loģiski, ka viņi 
darbojās izglītības komitejā bez ierobežojumiem darboties arī citās komitejās. Esošais Attīstības lietu 
komitejas locekļu skaits, 7 deputāti, nav pietiekošs, jo šajā komitejā izskatāmo jautājumu tvērums ir 
pietiekoši plašs. Saimniecisko lietu komitejā ir līdzīgi. Personīgi es komitejās netaisu politiku, jo tajās es 
spriežu loģiski, saimnieciski un iedzīvotāju interesēs. 
V.Zariņš: Ja mēs nobalsojam par jaunām komitejām, tad mums būs jāpārvēl komiteju locekļi šajās 
komitejās. Tas nozīmē, ka būs jāsasauc domes ārkārtas sēde un būs jāievēl no jauna komiteju locekļi 
šajās jaunajās apvienotajās komitejās. Automātiski te nekas netiks apvienots. 
U.Ozoliņa: Es domāju, ka šis ir tāds skaists solis, lai “izravētu” nevēlamus deputātus, kuri nepatīk, kuri 
komitejās aktīvi uzstājās, runā. Un jauno komiteju sastāvu veidot tādu, lai tas būtu izdevīgs valdošajai 
koalīcijai. Es tomēr ieteiktu to nedarīt un atļaut deputātiem darboties komitejās kā līdz šim. Atceramies, 
kas notika pirms gada, kad deputātu V.A.Kraukli “izmeta” ārā no komitejām, lai dabūtu vietu savējiem 
deputātiem. Varbūt nevajadzētu šādā veidā izrēķināties ar deputātiem. 
V.Zariņš: Es iebildīšu. Mums nav nevēlamu deputātu. Un deputātu V.A.Kraukli “nemetām” ārā mešanas 
pēc, jo līdz tam domes priekšsēdētājs darbojās pilnīgi visās piecās komitejās. 
G.Albergs: Pilnībā nepiekrītu U.Ozoliņai. Šeit nav nekādas politikas. Pretēji viņas apgalvojumam šeit tiek 
veidots jauns komiteju sastāvs, kuru papildinās jauni komiteju locekļi ar savām zināšanām un pieredzi. Arī 
valdošajai koalīcijai ir jāpārvērtē jautājums, kurš kurā jomā ir stiprāks. 11 komiteju locekļi ir plašāks 
deputātu loks, kuri piedalīsies lēmumu pieņemšanā. Atbalstu ideju par 3 komiteju izveidošanu. 
V.Zariņš: Ir jābalso par izteiktajiem priekšlikumiem. Par komiteju locekļu skaita palielināšanu balsot 
atsevišķi nav jēgas, jo ir jābalso par priekšlikumiem saistībā ar komiteju apvienošanu, kurās arī būs 
norādīts komiteju locekļu skaits. Papildus šim, vēl ir priekšlikums mainīt nolikuma 10.6.punktā komisijai 
koku ciršanai ārpus meža locekļu skaitu no 6 uz 5, jo šī komisija jau ilgstoši un veiksmīgi darbojās esošajā 
5 locekļu sastāvā. Komisija bieži vien dodas ar automašīnu izbraukumā un ērtāk automašīnā ietilpt 5 nevis 
6 locekļiem. Par šo varbūt tad nebalsojam atsevišķi un tikai redakcionāli nolikumā veicam labojumu. 
 
Domes priekšsēdētāja vietnieks Viesturs Zariņš aicina balsot par priekšlikumu izteikt pašvaldības nolikuma 
8.2.apakšpunktu šādā redakcijā: “8.2. Attīstības un saimniecisko komiteju 11 (vienpadsmit) locekļu 
sastāvā” un apvienot 38. un 39.punktu vienā punktā. 
Atklāti vārdiski balsojot deputātiem: PAR - 8 deputāti (Guntis Albergs, Dace Bašķe, Jānis Anže, Viesturs 
Zariņš, Juris Žurovičs, Agnis Birkavs, Kristaps Sula, Vilmārs Vesingi), PRET - 5 deputāti (Vents Armands 
Krauklis, Unda Ozoliņa, Anda Kušķe, Anita Lotiņa, Sandra Pilskalne), ATTURAS – nav, 
Valkas novada pašvaldības dome NOLEMJ pieņemt priekšlikumu. 
 
Domes priekšsēdētāja vietnieks Viesturs Zariņš aicina balsot par priekšlikumu izteikt pašvaldības nolikuma 
8.3.apakšpunktu šādā redakcijā: “8.3. Izglītības, kultūras, sporta un sociālo komiteju 11 (vienpadsmit) 
locekļu sastāvā” un apvienot 40. un 41.punktu vienā punktā. 
Atklāti vārdiski balsojot deputātiem: PAR - 9 deputāti (Guntis Albergs, Dace Bašķe, Jānis Anže, Viesturs 
Zariņš, Juris Žurovičs, Agnis Birkavs, Kristaps Sula, Vilmārs Vesingi, Sandra Pilskalne), PRET - 4 deputāti 
(Vents Armands Krauklis, Unda Ozoliņa, Anda Kušķe, Anita Lotiņa), ATTURAS – nav, 
Valkas novada pašvaldības dome NOLEMJ pieņemt priekšlikumu. 
 
V.Zariņš: Vai ir kādi vēl priekšlikumi par pašvaldības nolikuma projektu? Papildus informēju, ka tika labota 
pašvaldības nolikumā pielikumā esošā struktūrshēma. Tika precizēta vieta, kas saistās ar Centrālās 
pārvaldes vietu struktūrshēmā. 



U.Ozoliņa: Vizuāli šajā shēmā izskatās, ka Centrālā pārvalde ir pakļauta iestādēm. Es ieteiktu tieši šo 
mainīt vizuāli pareizi. 
V.Zariņš: Precizēšu. Ir priekšlikums nevilkt shēmā svītru uz Centrālo pārvaldi? Tas varbūt vizuāli tā 
izskatās, bet tomēr Centrālā pārvalde ir iestāde. 
U.Ozoliņa: Apvienotajā komiteju sēdē mēs runājām, ka visas iestādes ir horizontāli vienādas, t.i., atrodas 
vienā līmenī, taču šeit vizuāli izskatās, ka Centrālā pārvalde ir pakļauta pārējām iestādēm. Centrālās 
pārvaldes nolikumā ir rakstīts, ka viens no tās uzdevumiem ir nodrošināt horizontālo sadarbību starp 
iestādēm. Līdz ar to šī vieta shēmā nav loģiska. Centrālās pārvaldes vieta shēmā ir jāmaina. 
V.Zariņš: Ņemsim vērā U.Ozoliņas ieteikumu un struktūrshēmu attiecīgi labosim. 
V.A.Krauklis: To var ļoti vienkārši izdarīt, struktūrshēmā pārceļot pagastu pārvaldes, tautas namus apakšā 
un Centrālo pārvaldi paceļot uz augšu. Kopumā es balsojumā par pašu pašvaldības nolikumu atturēšos, 
jo prakse, ka apvienotajā komitejas sēdē visu neizrunā un būtiski grozījumi tiek skatīti domes sēdē, nav 
laba. 
Domes priekšsēdētāja vietnieks Viesturs Zariņš aicina balsot par lēmuma projektu. 
Deputātiem atklāti vārdiski balsojot: PAR – 9 deputāti (V.Zariņš, D.Bašķe, G.Albergs, A.Birkavs, J.Anže, 
J.Žurovičs, K.Sula, S.Pilskalne, V.Vesingi), PRET – 2 deputāti (U.Ozoliņa, A.Kušķe), ATTURAS – 2 
deputāti (V.A.Krauklis, A.Lotiņa), 
Valkas novada pašvaldības dome 
N O L E M J: 
 

1. Apstiprināt saistošos noteikumus Nr.16 „Valkas novada pašvaldības nolikums” (pielikumā). 
2. Uzdot Valkas novada pašvaldības administrācijas izpildsekretāram Valkas novada pašvaldības 

saistošos noteikumus Nr.16 “Valkas novada pašvaldības nolikums” un to paskaidrojuma rakstu: 
2.1. pēc to parakstīšanas Pašvaldību likumā noteiktajā kārtībā nosūtīt Viedās administrācijas un 

reģionālās attīstības ministrijai zināšanai; 
2.2. nodrošināt saistošo noteikumu publicēšanu oficiālajā izdevumā “Latvijas Vēstnesis”. 

3. Uzdot Valkas novada pašvaldības Sabiedrisko attiecību speciālistam Valkas novada pašvaldības 
saistošos noteikumus Nr.16 “Valkas novada pašvaldības nolikums” pēc to stāšanās spēkā 
publicēt pašvaldības oficiālajā tīmekļvietnē www.valka.lv, vienlaikus nodrošinot atbilstību 
oficiālajai publikācijai un, norādot atsauci uz oficiālo publikāciju, kā arī publicēt informāciju par 
saistošajiem noteikumiem Valkas novada pašvaldības izdevumā „Valkas Novada Vēstis”. 

4. Lēmuma izpildi kontrolē pašvaldības izpilddirektors. 
5. Lēmums stājas spēkā tā pieņemšanas dienā. 

 
 
 
Sēde slēgta 2024.gada 4.jūlijā pulksten 10:40 
 
 
Sēdi vadīja 
Valkas novada pašvaldības domes priekšsēdētāja vietnieks    V.Zariņš 
 
 
Sēdi protokolēja 
Valkas novada pašvaldības Juridiskās nodaļas  
vadītāja vietnieks juridiskajos jautājumos       A.Golubovs 
 
 
 
2024.gada 9.jūlijā. 


